
Data przyjęcia protokołu: 23.04.2020 r.

ROP.0002.2.2020

 
PROTOKÓŁ NR XV/20

XV SESJI ZWYCZAJNEJ 
RADY GMINY ZIELONKI KADENCJI 2018-2023

W DNIU 27 LUTEGO 2020 R.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Zielonki (ul. Krakowskie Przedmieście 116, 32-
087  Zielonki).  Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Zielonki  Mirosław  Golanko.
Protokół sporządziła Beata Przybycień, starszy specjalista. W obradach uczestniczyli: wg list obec-
ności (listy obecności są załącznikami do niniejszego protokołu). Obrady rozpoczęto o godz. 14:00,
a zakończono o godz. 17:23 tego samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.

1. Otwarcie XV sesji Rady Gminy Zielonki.

Przewodniczący M. Golanko powitał wszystkich przybyłych na obrady, stwierdził kworum i prawo-
mocność do podejmowania uchwał i otworzył XV sesję Rady Gminy Zielonki kadencji 2018-2023.

2. Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący M. Golanko odczytał proponowany porządek obrad:
3. Przyjęcie protokołu XIV sesji.
4. Sprawozdania z prac komisji.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zielonki w roku szkolnym 2019/2020;

2)  uchwalenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze  Gminy
Zielonki  Nr 08 w granicach  administracyjnych  miejscowości  Trojanowice  zatwierdzonego  uchwałą
IV/21/2007 Rady Gminy Zielonki z dnia 18 stycznia 2007 r.

3)  wyrażenia woli przejęcia zadania publicznego od Województwa Małopolskiego w zakresie drogi
wojewódzkiej nr 794 w gminie Zielonki w 2020 r. oraz udzielenia pomocy rzeczowej Województwu
Małopolskiemu;

4) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zielonki na rok 2020;

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki;

6) pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.

6. Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym.

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

8. Zamknięcie sesji.

Przewodniczący M. Golanko zapytał, czy są uwagi do porządku obrad, wobec ich braku zaproponował
rozszerzenie go o punkt „Informacja prezesa Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Zielonkach ws.
jakości dostarczanej wody dla mieszkańców Gminy Zielonki”.

Głosowano w sprawie:

wniosek Przewodniczącego M. Golanko w sprawie rozszerzenia porządku obrad poprzez dodanie pun-
ktu: "Informacja prezesa Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Zielonkach ws. jakości dostarczanej
wody dla mieszkańców Gminy Zielonki”.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
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ZA (19) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław 
Golanko, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata 
Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska
BRAK GŁOSU (2) Renata Kosno, Marta Żylska
Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad z wnioskiem.

Głosowano w sprawie:
przyjęcie porządku obrad z wnioskiem o jego rozszerzenie

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław 
Golanko, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata 
Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
BRAK GŁOSU (1) Renata Kosno

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i wyglądał w sposób następujący:
3. Przyjęcie protokołu XIV sesji.
4. Sprawozdania z prac komisji.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zielonki w roku szkolnym 2019/2020;

2)  uchwalenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze  Gminy
Zielonki  Nr 08 w granicach  administracyjnych  miejscowości  Trojanowice  zatwierdzonego  uchwałą
IV/21/2007 Rady Gminy Zielonki z dnia 18 stycznia 2007 r.;

3)  wyrażenia woli przejęcia zadania publicznego od Województwa Małopolskiego w zakresie drogi
wojewódzkiej nr 794 w gminie Zielonki w 2020 r. oraz udzielenia pomocy rzeczowej Województwu
Małopolskiemu;

4) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zielonki na rok 2020;

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki;

6) pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.

6. Informacja prezesa Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Zielonkach ws. jakości dostarczanej
wody dla mieszkańców Gminy Zielonki.

7. Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym.

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

9. Zamknięcie sesji.

Ad 3. Przyjęcie protokołu XIV sesji.

Przewodniczący M.Golanko zapytał, czy są uwagi do projektu protokołu, wobec ich braku zarządził
głosowanie

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu XIV sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA  (19)  Piotr  Calik,  Dariusz  Dragosz,  Marzena  Gadzik  -  Wójcik,  Krzysztof  Gaweł,  Mirosław
Golanko, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz,
Krzysztof Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek,
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Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
BRAK GŁOSU (2) Renata Kosno, Magdalena Listoś
Protokół XIV sesji został przyjęty jednogłośnie (protokół otrzymał numer XIV/20).

Ad 4. Sprawozdania z prac komisji.

W tej części sesji przedstawiciele komisji rady gminy przedstawili sprawozdania z prac komisji z okre-
su międzysesyjnego.

1. Wiceprzewodniczący Komisji Budżetowej M. Golanko - sprawozdanie z posiedzenia w dn.
24.02.

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.

2.  Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  Liniowej  K.  Gaweł  -  sprawozdanie  z  posiedzenia
w dn. 26.02.

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.

3. Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej K. Lepiarczyk - sprawozdanie z posie-
dzenia w dn. 24.02.

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.

4. Przewodnicząca Komisji Planowania i Rozwoju M. Listoś - sprawozdanie z posiedzenia w dn.
27.02.

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.

5. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej R. Toft - sprawozdanie z posiedzenia w dn. 27.02.

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.

6. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Z. Kot - sprawozdanie z posiedzenia w dn.
19.02.

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.

7. Przewodniczący M. Golanko - sprawozdanie ze Wspólnego Posiedzenia Komisji Rady Gminy
Zielonki w dn. 17.02.

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.

Ad 5. Podjęcie uchwał.

Rada Gminy Zielonki rozpatrzyła następujące projekty uchwał:

1) uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zielonki w roku 
    szkolnym 2019/2020;

Przewodniczący M. Golanko:   pozytywna opinia   Komisji   Oświaty i Polityki Społecznej   - 5 głosów   
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Wójt omówił projekt uchwały.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:
określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zielonki w roku szkolnym 2019/2020
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław 
Golanko, Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, 
Anna Leginowicz, Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr 
Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XV/60/2020).

2) uchwała w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
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nego  na  obszarze  Gminy  Zielonki  Nr  08  w  granicach  administracyjnych  miejscowości
Trojanowice zatwierdzonego uchwałą IV/21/2007 Rady Gminy Zielonki z dnia 18 stycznia
2007 r.;

Przewodniczący M. Golanko:   pozytywna opinia   Komisji   Planowania i Rozwoju   - 3 głosy „za”, 0 gło-  
sów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Pracownia Urbanistyczna B.Cichy omówiła projekt uchwały. 

Radny K. Gaweł zapytał dlaczego miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego Trojanowice jest
procedowany indywidualnie, a nie szedł w pakiecie z pozostałymi planami.

B. Cichy powiedziała, że uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania niniejszego planu została
podjęta 5 października 2018 r., natomiast poprzez konieczność dokonania korekt w uchwale przystę-
pującej co do wykluczenia zapisów, już w chwili obecnie nieobowiązujących, została ona zmieniona
29  sierpnia  2019  r.  wynikało  to  z  przyczyn  formalnych,  została  zacytowana  część  ustawy,  która
w chwili procedowania planu już nie była obowiązująca.

Wójt dodał,  że chodzi  o nowatorskie rozwiązania,  które były na samym początku uchylone przez
Wojewodę w 2007 roku i to musiało zostać skorygowane.

Radna M. Listoś oświadczyła, że nie będzie brała udziału w głosowaniu.

Przewodniczący M. Golanko przystąpił do procedury głosowania listy uwag nieuwzględnionych przez
Wójta Gminy Zielonki dotyczących projektu uchwały:

a) Uwaga nr 2 z dnia 12.12.2019 r., działka nr 542 Węgrzce
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Uwaga została przyjęta.

b) Uwaga nr 3 z dnia 12.12.2019 r., działka nr 99/31 Januszowice
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Uwaga została przyjęta.

c) Uwaga nr 4 z dnia 12.12.2019 r., działka nr 99/32, 99/33 Januszowice
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 

4



Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Uwaga została przyjęta.

d) Uwaga nr 5 z dnia 9.12.2019 działka nr 304, 305, 306, 307, 308, 309, 310, 311, 312, 313, 314, 315,
316, 318, 319 Zielonki
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Uwaga została przyjęta.

e) Uwaga nr 6 z dnia 12.12.2019 r., działka nr 107/1, 107/2, 108/1, 126/2, 126/3, 128/2, 128/3, 127/1 
Zielonki
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Uwaga została przyjęta.

f) Uwaga nr 7 z dnia 12.12.2019 r., działka nr 1211/2 ul. Krakowskie Przedmieście Zielonki
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Uwaga została przyjęta.

g) Uwaga nr 8 z dnia 11.12.2019 r., działka nr 901, 902, 903 Bibice
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
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Aneta Szablowska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Uwaga została przyjęta.

h) Uwaga nr 9 z dnia 9.12.2019 r., działka nr 1079/1, 1079/2 Zielonki
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Uwaga została przyjęta.

i) Uwaga nr 10 z dnia 9.12.2019 r., działka nr 305/216, 305/217, 305/207 Węgrzce
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Uwaga została przyjęta.

Przewodniczący  M.  Golanko po  rozpatrzeniu  przez  Radę  Gminy  Zielonki  listy  uwag  nieuwzg-
lędnionych przez Wójta, zarządził głosowanie nad projektem uchwały z załącznikami. 

Głosowano w sprawie:
uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze Gminy Zielonki
Nr 08 w granicach administracyjnych miejscowości Trojanowice zatwierdzonego uchwałą IV/21/2007
Rady Gminy Zielonki z dnia 18 stycznia 2007 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Uchwała została podjęta (uchwała otrzymała nr XV/61/2020).

3)  uchwała  w  sprawie  wyrażenia  woli  przejęcia  zadania  publicznego  od  Województwa
Małopolskiego w  zakresie  drogi  wojewódzkiej  nr  794 w gminie  Zielonki  w 2020 r.  oraz
udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Małopolskiemu;

Przewodniczący  M.  Golanko:    pozytywna  opinia    Komisji    Budżetowej   -    3   głosy  „za”,  0  głosów  
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”, jednogłośnie   pozytywna opinia   Komisji   Infrastruktury Liniowej  
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– 3 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Wójt omówił projekt uchwały i autopoprawkę.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący K. Olawski zarządził głosowanie nad autopoprawką.

Głosowano w sprawie:
autopoprawka do projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia zadania publicznego od Woje-
wództwa Małopolskiego w zakresie drogi wojewódzkiej nr 794 w gminie Zielonki w 2020 r. oraz 
udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Małopolskiemu
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (19) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard 
Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof Lepiarczyk, 
Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta 
Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Dragosz
BRAK GŁOSU (1) Mirosław Golanko
Autopoprawka została przyjęta.

Wiceprzewodniczący K. Olawski zarządził głosowanie nad projektem uchwały z autopoprawką.
Głosowano w sprawie:
wyrażenia woli przejęcia zadania publicznego od Województwa Małopolskiego w zakresie drogi woje-
wódzkiej nr 794 w gminie Zielonki w 2020 r. oraz udzielenia pomocy rzeczowej Województwu 
Małopolskiemu wraz z przyjętą autopoprawką
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Renata Kosno, 
Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
BRAK GŁOSU (1) Mirosław Golanko
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XV/62/2020).

4) uchwała zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Zielonki na rok 2020;

Wiceprzewodniczący K. Olawski  :    pozytywna opinia    Komisji    Budżetowej   - 3 głosy „za”, 0 głosów  
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”

Skarbnik A.Adamczuk omówiła projekt uchwały.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący K. Olawski zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zielonki na rok 2020
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław 
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Golanko, Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, 
Anna Leginowicz, Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr 
Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XV/63/2020).

5) uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki;

Wiceprzewodniczący K. Olawski  : jednogłośnie   pozytywna opinia   Komisji Budżetowe  j   - 4 głosy „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.

Skarbnik A.Adamczuk omówiła projekt uchwały.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący K. Olawski zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (16) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Romana Toft, Lucyna Zielińska, 
Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska
Uchwała została podjęta (uchwała otrzymała nr XV/64/2020).

6) uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie   pozytywna opinia   Komisji   Skarg, Wniosków i Petycji   - 4  
głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. Analiza dokumentu wykazała, że nie
zostały  spełnione  wymogi  formalne  petycji.  Komisja  rekomenduje  pozostawić  petycję  bez
rozpatrzenia.

Radny P. Podleśny zapytał, czy petycja proceduralnie odrzucona była merytorycznie rozpatrywana.

Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Z.  Kot zwróciła  uwagę,  że  jeśli  petycja  nie  spełnia  wymogów
formalnych,  pozostawia  się  ją  bez  rozpatrzenia.  Autor petycji  nie  wskazał osoby  reprezentującej
podmiotu wnoszącego petycję oraz nie wskazał siedziby tego podmiotu, stąd petycja nie mogła być
rozpatrywana. 

Przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:
pozostawienia petycji bez rozpatrzenia
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław 
Golanko, Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, 
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Anna Leginowicz, Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr 
Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XV/65/2020).

Ad 6. Informacja prezesa Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Zielonkach w sprawie jakości
dostarczanej wody dla mieszkańców Gminy Zielonki.

Prezes Łukasz Rudzki przedstawił szczegółowo informację na temat systemu i organizacji nadzoru nad
jakością  wody  sieciowej  w  Gminie  Zielonki,  w  tym  zasad  przeprowadzania  badań  przez
przedsiębiorstwo i Państwową Inspekcję Sanitarną. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu nr 5.

Wójt podkreślił, że na sieci wodociągowej i na ujęciach wody wszystkie badania potwierdzają prawid-
łowość parametrów wody, którą PUK dostarcza w systemach wodociągowych na terenie całej gminy.
Zwrócił uwagę, że gdyby woda była niezdatna do picia, Sanepid niezwłocznie by zamknął dane ujęcie.

Radny K. Gaweł powiedział, że gmina ma mieszkankę Trojanowic, która ma dostarczaną wodę, która
nie spełnia jej oczekiwań. W wyniku czego pojawiły się szkalujące gminę Zielonki artykuły prasowe.
Zapytał co źle działa i co jest tego przyczyną.

Prezes Ł. Rudzki powiedział, że ze strony przedsiębiorstwa wszystko działa prawidłowo, co potwier-
dzały badania próbek z urządzeń będących w granicy  odpowiedzialności  PUK. Natomiast  za  stan
instalacji  odpowiedzialny  jest  odbiorca  usług,  który  odpowiada  m.in.  za  materiał  zastosowany  na
instalacji sanitarnej wewnętrznej,  jego atesty, dopuszczenie do obrotu, przeróbki instalacji, wyboru
wykonawcy  tych  przeróbek,  czy  były  to  osoby  z  uprawnieniami.  Zachowanie  czystości  instalacji
również leży po stronie właściciela posesji. Podkreślił, że zasadniczo nie zgadza się z treścią artykułów
prasowych,  przygotowywane  są  sprostowania.  W  przyszłym  tygodniu  zostaną  dostarczone  do
redaktorów naczelnych tych wydawnictw.

Wójt zwrócił uwagę, że w tym rejonie zostały zlecone dodatkowe badania jakości wody.

Prezes Ł. Rudzki powiedział, że powtórnie zostały wykonane badania wody m. in. w miejscu na sieci
wodociągowej  pod kapliczką,  gdzie znajduje  się  również specjalna  studnia  z  filtrem,  który  ma za
zadanie oczyszczać wodę z ewentualnych zanieczyszczeń stałych.  Po wielu miesiącach funkcjono-
wania tego filtra, nie znalazł się tam żaden osad. Wyniki z przeprowadzonych badań są w porządku.
Hydrofornia  Trojanowice  została  zbadana i  wszystko jest  w porządku.  Zostały zbadane 4,  bądź 5
posesje  w miejscu odpowiedzialności przedsiębiorstwa, czyli wodomierza oraz z miejsc wybranych
przez  inspektora  prowadzącego  sprawę  tj.  z  kranów  w  łazienkach  i  kuchniach.  Kolejny  raz
dowiedzione zostało, że wszystkie wyniki przy wodomierzach są w porządku, jak również wyniki w
kranach.

Radna A. Leginowicz zasugerowała upowszechnienie informacji na temat składu mineralnego wody
na stronie internetowej gminy, by mieszkańcy mieli wiedzę, że alternatywą mineralnej butelkowanej
jest  woda z kranu tzw. kranówka.

Prezes Ł. Rudzki powiedział, że nad tym pracuje, zamierza upowszechnić te informacje w atrakcyjnej
formule mieszkańcom, ale też w formie druków bezadresowych i ulotek.

Wójt poinformował,  że  przedsiębiorstwo  PUK jest  zobligowane do  aktualizacji  danych  dot.  norm
wody do spożycia, znajdują się linki do aktualnych informacji na stronie internetowej gminy.

Wiceprzewodnicząca  M.  Gadzik-Wójcik zapytała  o  prezentowaną  tabelę  obrazującą  zasięg  badań
zarówno wewnętrznych, jak i tych wykonywanych w zewnętrznych laboratoriach, czy wyniki badań
dotyczą obsługi danego sołectwa, czy są to tylko ujęcia w tych sołectwach.  

Prezes  Ł.  Rudzki powiedział,  że  ujęcia  wody nie  obsługują  pojedynczych sołectw tylko  stanowią
pewną  strefę  zasilania,  która  może  obejmować  swoim  zasięgiem  kilka  miejscowości.  W  gminie
Zielonki funkcjonują cztery systemy dystrybucji i strefa zasilania z Krakowa. Poinformował, że mapy
zostaną stworzone na wzór wodociągów krakowskich, obrazujących które rejony Krakowa są zasilane
z którego zakładu uzdatniania wody. PUK przygotuje gminną mapę z informacją,  z którego ujęcia
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woda jest w danej miejscowości.

Wiceprzewodnicząca M. Gadzik-Wójcik zapytała, czy istnieje taka możliwość, że na ujęciach woda
jest zdatna jakościowo do spożycia, a na przejściu do instalacji domowej może być z nią kłopot i kto
może ewentualnie go rozwiązać.

Prezes Ł. Rudzki powiedział, że dokładnie z taką sytuacją przedsiębiorstwo ma do czynienia. Sieć,
która doprowadza wodę do tej  posesji  ze strefy zasilania Podskale zasila dużą część gminy,  kilka
miejscowości, woda dociera do kilku tysięcy osób. Problem z wodą ma wyłącznie jedna posesja. 

Podczas poprzednich badań  pojawił się  w wynikach  ołów i przedsiębiorstwo stoi na stanowisku, że
wpływ na ten stan rzeczy miały trzy czynniki; 1. materiał, z którego wykonane jest przejście, konsola
wodomierza, 2. zawory; elementy zaworów najczęściej są z żeliwa, mosiądzu, który w swoim składzie
zawiera ołów, przy odkręcaniu kluczem nakrętek wodomierza  dochodzi  do tarcia,  które powoduje
mikroskopijne  oddzielanie  się  fragmentów  metalu  (a  Sanepid  nakazał  pobrać  próbki  metodą  bez
odpuszczania wody), 3. materiał, z którego wykonana jest instalacja wewnętrzna.

Przedsiębiorstwo PUK ma Inspekcji udowodnić jakość wody na granicy wodomierza, niestety nie da
się pobierać wody z miejsca wpięcia przyłącza do sieci wodociągowej, to jest technicznie niemożliwe,
bo wszystko pod ziemią jest połączone.

Pobiera  się  zatem  wodę  na  końcu  przyłącza  w  domu,  niestety  zawory  przy  wodomierzu  są  już
odpowiedzialnością odbiorcy usług, jak stanowi ustawa. Niestety jest tutaj takie ryzyko, że zarówno
materiał, jak i sposób usunięcia wodomierza w celu pobrania próbek do badania i sposób korzystania
z  wody  przez  użytkownika  mają  wpływ  na  jakość  wody.  Woda  na  tej  posesji  jest  bardzo  mało
używana, ona wręcz stoi. Stojąca woda natomiast, nie dość, że się psuje, to z uwagi na swój skład
chemiczny oddziałuje na materiał.

Wiceprzewodnicząca  M.  Gadzik-Wójcik zwróciła  uwagę,  że  woda  może  stać  u  każdego  z
mieszkańców. Kończy się odpowiedzialność PUK-u na dostarczeniu wody w rurach podziemnych,
gdzie  poboru  wody  się  nie  realizuje.  Mieszkaniec,  który  instaluje  wodomierz  korzysta  z
certyfikowanych  instytucji,  które  go  udostępniają.  Czy  w  związku  z  tym  można  oczekiwać
odpowiedzialności tych, którzy instalują wodomierze, które są następnie odbierane przez PUK, jako
gwarancja dobrze wykonanej pracy, bo go PUK przyjmuje.

Prezes  Ł.  Rudzki powiedział,  że  wodomierz  jest  urządzeniem  przedsiębiorstwa  PUK,  natomiast
miejsce jego usadowienia jest przygotowywane przez inwestora (mieszkańca), konsola również jest
montowana przez mieszkańca. Materiał i instalatora urządzenia zleca budujący dom. 

Wójt zwrócił  uwagę,  że pytanie raczej  dotyczyło tego,  czy w samej  instalacji  może się dziać coś
niedobrego, bo w jego przekonaniu może, to jest kwestia wyłączania wody i przepłukiwania instalacji.

Dodał, że Sanepid badał wodę w jednostce gminnej Forum Aktywności Lokalnej (FAL) w Zielonkach.
Pobrał  próbki  wewnątrz  budynku i  wyniki  są  bardzo dobre.  Sanepid  pobiera  próbki  nie  tylko  na
ujęciach, ale też na studniach, hydroforniach, gdzie ma dostęp. Też z hydrantu, gdzie jest większe
ryzyko,  bo  woda  może  stać  dłuższy  czas.  Sanepid  pobiera  próbki  w sklepach,  w gastronomii  co
związane jest  z  produkcją  żywności.  Od razu  byłby  sygnał,  gdyby była  jakakolwiek  niezgodność
z normami. Wokół przedmiotowej nieruchomości były prowadzone badania na zlecenie przedsiębior-
stwa i wyniki są właściwe w pełnym zakresie. Zwrócił się o przesłanie tekstów sprostowań także do
urzędu, by zawisły na www, by radni również mieli wiedzę. Mieszkańcy pytają o stan wody, sprawa
stała się niestety medialna. Podsumował,  że gdy Sanepid stwierdza wodę niezgodną z normami to
zamyka ujęcie,  studnię albo sieć.

Wiceprzewodnicząca M. Gadzik-Wójcik zasugerowała, by wyjaśnienia obok sprostowań w mediach
zawisły na stronie internetowej gminy.

Wójt powiedział, że zgodnie z prawem prasowym musi pojawić się sprostowanie, natomiast może być
mało widoczne lub mniej czytelne na końcu gazety.

Radna R.  Kosno zapytała,  czy  jest  możliwość techniczna pobrania  próbek wody w każdej  miejs-
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cowości  w  wybranych  miejscach  na  wodociągach.  Sugeruje  taki  pomiar  wody  nie  w  budynkach
mieszkalnych,  tylko  na sieci  wodociągowej.  Miałoby to  duży wpływ na  promocję  jakości  wody.
Mieszkańcy myślą, że na studni woda jest ok, że można ją pić, ale nie mają już tej pewności co do
jakości tych rur, którymi woda płynie.

Zapytała Radna, czy planowane są działania promocyjne związane z przechodzeniem na picie wody
w urzędzie i szkołach za pomocą pitników oraz czy zostaną przeznaczone większe środki finansowe na
promocję jakości wody dla mieszkańców. 

Przewodniczący M. Golanko zwrócił uwagę, że na drugie pytanie jest zamieszczona odpowiedź Wójta
na stronie rady, podane są koszty i nie jest to inwestycja spółki. Poprosił o udzielenie odpowiedzi na
pierwsze pytanie.

Prezes Ł. Rudzki powiedział, że w każdej strefie zasilania są wytypowane, uzgodnione z Inspekcją
Sanitarną hydranty, czyli miejsca na sieci, równomiernie rozmieszczone na terenie gminy do badania
wody jako tzw. punkty zgodności. Przedsiębiorstwo nie ma problemu z wykonywaniem dodatkowego
badania wody, tylko pojawia się aspekt finansowy. W przypadku zlecenia stałych badań dodatkowych
z  tych  8,  9  punktów  zgodności,  roczny  koszt  badań  w  ramach  tzw.  monitoringu  wewnętrznego
(obecnie ok. 30 tys. zł netto) podwoi się.

Przewodniczący M. Golanko zachęcił do przedstawienia tych wyników badań, skoro są na obszarze
całej  gminie  wykonywane,  niewykluczone,  że  część  mieszkańców zdecydowałaby się  na  tą  dobrą
wodę,  gdyby  wiedziała,  że  to  jest  woda  z  tą  samą jakością.  Dodatkowo,  zgodnie  z  wcześniejszą
sugestią,  podanie  zawartości  składników  mineralnych  kranówki  dałoby  możliwość  mieszkańcom
porównania  jej  ze  składnikami  mineralnymi  wód dostępnych komercyjnie  i  to  byłby  argument  za
zmianą w konsumpcji wody.

Wójt powiedział, że gmina może udostępnić wyniki badań wody z FAL w Zielonkach. Co do wyników
badań indywidualnych domów i przedsiębiorców nie są one dostępne dla gminy.

Prezes Ł. Rudzki potwierdził, że takich danych Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Kra-
kowie nie udostępnia.  

Wójt dodał,  że w budżecie  gminy przeznaczane są  środki  na  analizę  ryzyk związanych z zaopat-
rzeniem  mieszkańców  w  wodę.  To  nie  jest  zadanie  PUK-u,  tylko  właściciela,  gminy,  ona  jest
właścicielem wodociągów.  Aktualnie  gmina  ma dobrą  wodę w zasobach.  Niestety  zmiany klima-
tyczne,  w  tym  susza,  mogą  być pewnym  zagrożeniem  dla  wody  głębinowej.  Zwrócił  uwagę  na
rozpowszechnienie ogrzewania domów za pomocą głębinowych pomp ciepła. Wiercąc otwory w ziemi
powoduje   dodatkowe zagrożenie, a to jest poza gminy kontrolą. Pompa ciepła sięga w głębokość 40
metrów, wierci się kilkadziesiąt otworów, żeby zasilić jeden domek w ciepło z ziemi. Pozostaje też
kwestia zabezpieczenia, żeby wody opadowe nie wpłynęły do ujęć, które są na głębokości 60 metrów.
Podsumował,  że  jako  mieszkańcy  bierzemy  odpowiedzialność  by  ujęcie  nie  było  wodą  powierz-
chniową, z bakterią coli, azotanami bo możemy mieć poważne ryzyko.

Radna R. Kosno zasugerowała opublikowanie wyników badań, których gmina jest właścicielem, jak
w przypadku FAL-u, szkół, budynków sołeckich, gdyż są to cenne informacje dla mieszkańców.

Dodała, że promocja picia wody kranowej wpłynie na obniżenie kosztów dla gminy poprzez zmniej-
szenie w systemie ilości butelek plastikowych.

Radny P. Podleśny powiedział, że z ujęcia w Grębynicach (Dolina Korzkiewki) woda jest pompowana
do zbiornika wodnego dwa kilometry dalej na górce w okolicy ul. Mogiełki. Zapytał, czy w takich
zbiornikach wodnych nie powinno być wykonywane badanie na jego wyjściu. Zwrócił uwagę, że na
tym  odcinku  dwóch  kilometrów  sieci  wodociągowej  może  się  coś  potencjalnie  osadzać.  Jako
mieszkaniec Grębynic byłby najbardziej zainteresowany sprawdzeniem, że z miejsca gdzie brana jest
woda bezpośrednio ze zbiornika jest badanie robione, a nie na dole na ujęciu Doliny Korzkiewki, gdzie
praktycznie nikt stamtąd wody nie bierze. Podsumował, że w przypadku Grębynic nie o ujęcie wody
chodzi tylko o ostatni punkt, z którego dystrybuowana jest woda do mieszkańców.
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Prezes Ł. Rudzki powiedział, że można wyznaczyć dodatkowe punkty poboru próbek, ale to generuje
duże koszty.  Powstaje pytanie,  na  ile  zbadanie  wody za  zbiornikiem rozwieje  ewentualne pytania
i wątpliwości kolejnych dziesiątków mieszkańców położonych dalej, czy tam woda jest w porządku.
Z  drugiej strony, to Sanepid zatwierdza miejsca poboru próbek do badań biorąc pod uwagę rozmiesz-
czenie ujęć i długość rurociągu. Inspektor sanitarny analizuje sieć wodociągową i zatwierdza położenie
miejsc poboru wody do badań.

Wójt zwrócił uwagę, że warto wspólnie na Komisji Infrastruktury Liniowej Rady Gminy Zielonki  na
nowo podejść do zagadnienia, jak zachęcać mieszkańców do picia wody z kranu. Sam pije i widzi
w tym korzyść ekonomiczną, uważa, że warto pokazać skład mineralny. Dodał, że należy mieć na
uwa-dze,  że  Prezes  musi  być  elastyczny  w  zakresie  zaopatrzenia  w  wodę  na  poszczególnych
obszarach. Niektóre obszary rozwijają się bardziej dynamicznie  i wówczas trzeba robić strefowanie.
Podał przyk-ład Trojanowic, że kiedyś były zasilane z ujęcia w Owczarach, które na dzisiaj już nie ma
takich  możliwości.  Obszar  północy gminy rozwinął  się  tak  bardzo,  że  trzeba ograniczać  zasilanie
tamtych ujęć. Stąd zostały uruchomione nowe ujęcia głębinowe (300 m) mniej podatne na skażenia.

Radny P.  Podleśny powiedział,  że  zarówno woda stojąca  w zbiorniku  jest  elementem ryzyka,  jak
i woda stojąca w hydrancie. Zasugerował, by jak najbliżej mieszkańców wykonywać badania, a nie na
ujęciu.

Radny  T.  Łysek powiedział,  że  korzystną  dla  mieszkańców  jest  woda  głębinowa,  ponieważ  jest
zmineralizowana, jednak jej uciążliwością jest twardość i wapienność, co odbija się negatywnie na
urządzeniach  domowych.  Zapytał,  czy  jest  możliwość obniżenia  twardości  wody,  czy  mieszkańcy
muszą sami to robić wyłącznie na wejściu do domu używając zmiękczaczy.

Prezes Ł. Rudzki powiedział, że istnieją takie techniczne możliwości i są wodociągi w Polsce, które
stosują zmiękczanie systemowe w urządzeniach, ale to są ogromne koszty dla budowy i utrzymania
tego typu urządzeń. Druga kwestia, czy rzeczywiście mieszkańcy chcieliby używać taką wodę de facto
destylowaną i np. nabawić się w przyszłości osteoporozy. Pozostaje pytanie, co jest priorytetem.

Wójt powiedział,  że  w  przeszłości  były  wykonywane  tego  rodzaju  analizy,  problemem  jest
niebezpieczny odpad, który powstaje z solanek. Dodał, że gminna woda plasuje się w środku norm
płytkich studzienek. 

Radny K. Gaweł zwrócił uwagę,  że wokół jednej, niezadowolonej klientki zrobił się szum medialny
i zapytał o rozwiązanie problemu, bo nie może być następnego artykułu szkalującego prezesa i radnych
jako przedstawicieli gminy. 

Prezes  Ł.  Rudzki powiedział,  że  w porozumieniu z  Inspekcją Sanitarną  zostało ustalone działanie
polegające  na  wymianie  na  koszt  PUK-u  układu  pomiarowego  i  konsoli,  być  może  reduktora,
zastąpione zostaną nowymi urządzeniami.  Następnie  zostaną zbadane jeszcze  raz  parametry  i  Ins-
pekcja Sanitarna wyda decyzję końcową, która zakończy sprawę.

Przewodniczący M. Golanko podziękował prezesowi PUK-u za przedstawienie informacji  na temat
jakości dostarczanej wody dla mieszkańców Gminy Zielonki.

Ad 7. Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym od 30 stycznia
do 26 lutego 2020 roku.

1) 30 stycznia br. odbyła się XIV Sesja Zwyczajna Rady Gminy Zielonki;

2) 1 lutego br. odbyło się spotkanie noworoczne dla mieszkańców Garliczki;

3) 3 lutego br. uczestniczyłem w Forum Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów Małopolski. Tema-
tem spotkania były propozycje zapisów nowego Programu ochrony powietrza w województwie
małopolskim. Zgłosiłem szereg uwag do POP, które naruszają interesy naszych mieszkańców
(szklarnie, ogrzewane tunele, namrażarki warzyw, pomieszczenia różnej działalności gospo-
darczej, deweloperów budujących nowe domy mieszkalne);

4) 5 lutego  br. uczestniczyłem w spotkaniu z Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich p. Martą
Maj.  Dyskutowano  na  temat  inicjatyw samorządowych  z  Województwem Małopolskim w
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2020 roku;

5) 6 lutego br. uczestniczyłem w spotkaniu w Metropolii Krakowskiej dotyczącym zmian finan-
sowych w strategii ZIT, w tym podziału środków oszczędności z przetargu dla Gminy Zielonki
w wysokości 1 mln 700 tys. złotych. W nowym projekcie dofinansowanie będzie nie większe
niż 7.000 zł na jeden piec. Tak miały i mają wszystkie gminy. Tylko gmina Zielonki miała
limit  na  jeden kopciuch  na poziomie  14 tys.  złotych  na  instalację  z  programu ZIT,  bo na
początku,  czyli  w  2014  roku  zamiast  twardych  inwestycji  (strefy  gospodarcze,  drogi,
kanalizacje, etc.), widzieliśmy i widzimy potrzebę ograniczenia niskiej emisji;

6) 6 lutego br. uczestniczyłem w spotkaniu z sołtysami z terenu gminy. Tematem spotkania były
m.in. proponowane zmiany w programie ochrony powietrza dla województwa małopolskiego,
informacja na temat odbierania i  zagospodarowania odpadów z terenu gminy Zielonki oraz
omówienie  postępów  w  realizacji  sieci  wodno-kanalizacyjnej  w  ramach   Projektu
„Gospodarka wodno-ściekowa w Gminie Zielonki – IV etap”;

7) 7 lutego br. uczestniczyłem w spotkaniu z przedstawicielami jednostek samorządu terytorial-
nego z Wojewodą. Podczas spotkania podsumowano rządowe programy społeczne oraz efekty
działań Wojewody Małopolskiego w zakresie wsparcia infrastruktury samorządów wojewódz-
twa małopolskiego w 2019 roku (Fundusz Dróg Samorządowych,  usuwanie skutków klęsk
żywiołowych, usuwanie skutków ruchów masowych ziemi);

8) 12 lutego br. uczestniczyłem w spotkaniu szefów gmin Metropolii z Prezesem Narodowego
Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Warszawie  p.  Piotrem  Woźnym.
Podczas  spotkania  dyskutowano  m.in.  na  temat  zmian  w  programie  StopSmog oraz
uwarunkowań prawnych  i  organizacyjnych powołania straży  metropolitarnej  w Metropolii
Kra-kowskiej. Wyraziłem stanowisko gminy Zielonki;

9) 12 lutego br. uczestniczyłem w Nadzwyczajnym Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia
Metropolia Krakowska i Posiedzeniu Komisji Doraźnej SMK ds. Poprawy Jakości Powietrza;

10) 16 lutego br. odbyła się III edycja turnieju piłki nożnej młodzików o  Puchar Wójta i Rady
Sołeckiej Gminy Zielonki zorganizowanego przez LKS Zieleńczanka;

11) 16 lutego br.  odbył się jubileusz  10-lecia istnienia Dyskusyjnego Klubu Książki funkcjonu-
jącego przy węgrzeckiej Filii Bibliotecznej;

12) 17 lutego br. odbyłem spotkanie z Wicestarostą Krakowskim p. Arkadiuszem Wrzoszczykiem.
Spotkanie  dotyczyło  współfinansowania  przez  gminę  zadań  pn.  „Przebudowa  drogi
powiatowej nr 2156K w m. Węgrzce, Bosutów, Dziekanowice, Batowice” i „Przebudowa drogi
powiatowej nr 2293K w m. Batowice”. Zadeklarowałem z mojego poziomu, że oszczędności
na  tzw.  „Wiadukcie”  przejdą  na  odcinek  drogi  powiatowej  Węgrzce  od  A8  przez
Dziekanowice do Batowic;

13) 18 lutego br. uczestniczyłem w spotkaniu z Wicemarszałkiem Województwa Małopolskiego
p.  Łukaszem Smółką,  dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Krakowie p.  Martą Maj
i  przewodniczącym Komisji  Infrastruktury  Liniowej  Rady Gminy Zielonki  p.  Krzysztofem
Gawłem.  Podczas  spotkania  podpisano  umowę  z firmą  YOUR  Investment  z  Krakowa
wykonawcą  projektów  budowlanych  i wykonawczych  wraz  z  uzyskaniem  pozwolenia  na
realizację  inwestycji  drogowej  (decyzji  ZRID)  drugiego  tzw.  północnego  odcinka  Trasy
Wolbromskiej - zachodniej obwodnicy Zielonek w ciągu drogi wojewódzkiej nr 794;

14) 19 lutego br. uczestniczyłem w spotkaniu w Metropolii Krakowskiej. Dyskutowano na temat
uwag do wskaźników programu ELENA współfinansowanego przez Europejski Bank Inwes-
tycyjny;

15)  21 lutego br. odbyłem spotkanie z pracownią projektową PROJGAZ w sprawie uzgodnienia
lokalizacji gazociągu na drogach gminnych;

16) 23 lutego br. odbył się koncert karnawałowy Orkiestry Dętej OSP „Wola” z Woli Zacharia-
szowskiej;

17) 25 lutego br.  podczas  „XXV „Śledzika  u  Wójta”  wręczono Nagrody  Samorządowe Gminy
Zielonki osobom i instytucjom, które przyczyniły się w minionym roku do rozwoju gminy.
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Inne:

1. W dniach 6-8 lutego br.  podczas  Ogólnopolskiego Konkursu Grup Kolędniczych w ramach
48.  Góralskiego  Karnawału  w  Bukowinie  Tatrzańskiej nagrodzono  dwa  zespoły  z  gminy
Zielonki.  Drugie  miejsce,  czyli  Srebrną  Rozetę  Góralską  otrzymały  „Herody”  z  Zielonek,
a trzecie miejsce Brązową Rozetę Góralską zdobyły „Herody” z Owczar.

2. 14 lutego 2020 r. nastąpiło otwarcie ofert w postępowaniu przetargowym na zadanie budowa
wiaduktu nad torami, łączącego ul. Powstańców w Krakowie z drogą powiatową nr 2156K
w miejscowościach Batowice i Dziekanowice wraz z przebudową przyległego układu drogo-
wego.  Zamawiający,  czyli  Zarząd  Dróg  Powiatu  Krakowskiego,  poinformował,  że  oferty
złożyły  cztery  firmy:  Berger  Bau  Polska  sp.  z  o.o.  (34.471.169,26  zł),  Przedsiębiorstwo
Inżynieryjne IMB Podbeskidzie sp. z o.o. (29.908.513,27 zł), Mota Engil Central Europe S.A.
(30.881.039 zł) i SKANSKA S.A. (26.479.526,21 zł). 

Podjęto zarządzenia:

1) ZARZĄDZENIE NR 25/2020 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 31 STYCZNIA 2020
ROKU w sprawie zmiany budżetu Gminy Zielonki na rok 2020;

2) ZARZĄDZENIE NR 26/2020 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 31 STYCZNIA 2020
ROKU w sprawie zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy
Zielonki na rok 2020, zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Zielonki na rok 2020 oraz
zmiany  planu  finansowego  zadań  z  zakresu  administracji  rządowej  oraz  innych  zadań
zleconych na podstawie odrębnych ustaw na 2020 rok, w związku z Zarządzeniem Nr 25/2020
Wójta Gminy Zielonki z dnia 31 stycznia 2020 roku;

3) ZARZĄDZENIE NR 27/2020 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 31 STYCZNIA 2020
ROKU w sprawie zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy
Zielonki na rok 2020 oraz zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej
oraz  innych  zadań  zleconych  na  podstawie  odrębnych  ustaw  na  2020  rok,  w  związku
z decyzjami kierowników jednostek organizacyjnych Gminy;

4) ZARZĄDZENIE  NR  28/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  11  LUTEGO  2020
ROKU w sprawie nabycia przez Gminę Zielonki nieruchomości położonej w obrębie Bibice,
gmina Zielonki;

5) ZARZĄDZENIE  NR  29/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  12  LUTEGO  2020
ROKU w sprawie uzupełnienia do wykazu aktowego;

6) ZARZĄDZENIE  NR  30/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  13  LUTEGO  2020
ROKU w sprawie zapewnienia miejsc na bezpłatne umieszczanie urzędowych obwieszczeń
wyborczych i plakatów wszystkich komitetów wyborczych w wyborach zarządzonych na dzień
10 maja 2020 roku oraz podania wykazu tych miejsc do publicznej wiadomości;

7) ZARZĄDZENIE  NR  31/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  14  LUTEGO  2020
ROKU w sprawie zmiany budżetu Gminy Zielonki na rok 2020;

8) ZARZĄDZENIE  NR  32/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  14  LUTEGO  2020
ROKU w sprawie zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy
Zielonki na rok 2020, zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Zielonki na rok 2020 oraz
zmiany  planu  finansowego  zadań  z  zakresu  administracji  rządowej  oraz  innych  zadań
zleconych na podstawie odrębnych ustaw na 2020 rok, w związku z Zarządzeniem Nr 31/2020
Wójta Gminy Zielonki z dnia 14 lutego 2020 roku;

9)  ZARZĄDZENIE NR 33/2020 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 LUTEGO 2020
ROKU w sprawie zmiany Zarządzenia nr 129/2017 Wójta Gminy Zielonki z dnia 19 maja
2017 roku, w sprawie powołania Dyrektora Biblioteki Publicznej w Zielonkach;

10) ZARZĄDZENIE  NR  34/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  14  LUTEGO  2020
ROKU  w  sprawie  zmiany  Zarządzenia  nr  288/2017  Wójta  Gminy  Zielonki  z  dnia  19
października  2017  roku,  w  sprawie  powołania  Dyrektora  Centrum  Kultury,  Promocji
i Rekreacji w Zielonkach;
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11) ZARZĄDZENIE  NR  35/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  18  LUTEGO  2020
ROKU w sprawie zmiany Zarządzenia Nr 210/2018 Wójta Gminy Zielonki z dnia 5 września
2018 r. w sprawie nabycia przez Gminę Zielonki nieruchomości położonej w obrębie Zielonki,
gmina Zielonki;

12) ZARZĄDZENIE  NR  36/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  19  LUTEGO  2020
ROKU w sprawie zatwierdzenia arkuszy organizacyjnych pracy szkół, dla których organem
prowadzącym jest gmina Zielonki, na rok szkolny 2019/2020; 

13) ZARZĄDZENIE  NR  37/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  20  LUTEGO  2020
ROKU w sprawie zatwierdzenia arkuszy organizacyjnych pracy szkół, dla których organem
prowadzącym jest gmina Zielonki, na rok szkolny 2019/2020;

14) ZARZĄDZENIE  NR  38/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  21  LUTEGO  2020
ROKU w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości komunalnej Gminy Zielonki, położonej w
obrębie Bibice, gmina Zielonki, przeznaczonej do oddania w dzierżawę;

15) ZARZĄDZENIE  NR  39/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  21  LUTEGO  2020
ROKU w sprawie nabycia przez Gminę Zielonki nieruchomości położonej w obrębie Zielonki,
gmina Zielonki;

16) ZARZĄDZENIE  NR  40/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  21  LUTEGO  2020
ROKU  w  sprawie  nabycia  przez  Gminę  Zielonki  nieruchomości  położonej  w  obrębie
Przybysławice, gmina Zielonki;

17) ZARZĄDZENIE  NR  41/2020  WÓJTA  GMINY  ZIELONKI  Z  DNIA  25  LUTEGO  2020
ROKU  w  sprawie  zatwierdzenia  arkuszy  organizacyjnych  pracy  przedszkoli,  dla  których
organem prowadzącym jest gmina Zielonki, na rok szkolny 2019/2020.

Pytania Radnych do sprawozdania:

Radny K. Gaweł zapytał,  jakie zapadły ustalenia na temat przystanku w Pękowicach na spotkaniu
w siedzibie ZIKIT ws. nowej linii autobusowej do Pękowic.

Wójt powiedział, że przewoźnik odbył próbny przejazd, pojawiły się w ślad za nim uwagi. Najpraw-
dopodobniej najwcześniej będzie możliwa realizacja w III kwartale 2020 r. z uwagi problemy z tabo-
rem  i  obsadą  kadrową.  Dodatkowo  musi  być  wykonana  zmiana  organizacji  ruchu  drogowego,
likwidacja części progów i wykonanie peronów (przystanków).

Radna J. Kwaśny zapytała o linię do Grębynic, w jakim czasie można spodziewać się rozwiązania
problemu z komunikacją na tym obszarze.

Wójt powiedział, że to jest dokładnie ten sam problem, również w tym przypadku występują braki
związane z kierowcami i dodatkowym taborem.

Radny K. Krzyworzeka zapytał o ewentualny plan działania dla szkół i przedszkoli na wypadek dotar-
cia koronawirusa do gminy.

Wójt powiedział, że gmina podlega pod centralne zarządzanie służb wojewódzkich. Ze swego poziomu
planuje zwołanie roboczego spotkania sztabu kryzysowego z szefami jednostek organizacyjnych.

Radny  K.  Lepiarczyk powiedział,  że  w  dniu  dzisiejszym Ministerstwo  Edukacji  Narodowej  dało
wytyczne dla dyrektorów szkół w sprawie koronawirusa, zakłada, że szkoły wprowadzą je od jutra
i przekażą rodzicom.

Wiceprzewodniczący  K.  Olawski zgłosił  problem  z  parkującymi  kierowcami,  również  dużych
pojazdów  na  chodniku  ul.  Na  Popielówkę  w  sołectwie  Zielonek,  zachęcał  do  dyskusji  m.in.  na
posiedzeniu  Komisji  Infrastruktury  Liniowej,  jak  przekonać  mieszkańców  –  kierowców  by  nie
parkowali pojazdów w miejscu znaku drogowego B36 „zakaz zatrzymywania się”.

Ad 8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Przewodniczący  M.  Golanko zaproponował  spotkanie  radnych  z  Wójtem  w  przyszłym tygodniu
w sprawie planowanej koncepcji komunikacyjnej Centralnego Portu Komunikacyjnego, by uzgodnić
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stanowisko gminy.

Wójt zachęcił do zapoznania się z informacją w tym temacie na stronie internetowej gminy. Zwrócił
uwagę,  trasa miałaby służyć kolei  dużych prędkości  tj.  250 km/h i  mowa jest  tylko o przystanku
w Krakowie, następny w Radomiu. Lokalnie byłby to przelot z Krakowa wzdłuż Trasy Wolbromskiej
z tyłu sołectwa Pękowice w kierunku gminy Wielka Wieś. Inwestycja jest zaplanowana do budowy na
powierzchni. Ze względu na gęstą zabudowę mieszkaniową w Gminie Zielonki uważa, że jest to nie-
realne ekonomicznie zadanie, jak również społecznie trudne do przeprowadzenia projektowanie takiej
trasy. Można ewentualnie poszukiwać alternatywnych tras dla tych korytarzy. 

Radny P. Podleśny zapytał na jakim etapie są prace związane ze zmianą statutu sołectw, a przy okazji
zmian w statucie gminy by zastanowić się nad kwestią protokołów z posiedzeń komisji. Dał przykład
spotkania  w  Zarządzie  Dróg  Powiatu  Krakowskiego,  gdzie  protokół  powstał  zaraz  po  spotkaniu
i on jako uczestnik mógł nanieść swoje uwagi, uzupełnić niedopowiedzenia. Natomiast protokół, który
wpływa do rady po dłuższym terminie, jak w przypadku Komisji Ochrony Środowiska, trudno jest mu
się odnieść, czy wszystkie ustalenia zostały wpisane i czy wypowiedzi radnych, ważne z jego punktu
widzenia, nie zostały pominięte w protokole.

Przewodniczący  M.  Golanko powiedział,  że  należy  odróżnić  protokół  ze  spotkania  od  protokołu
z  posiedzenia  komisji  rady.  Protokół  komisji  nie  powinien  być  stenogramem,  nie  ma  obowiązku
przewodniczący wpisywać literalnie wszystkich wypowiedzi radnych. Dodał, że zastanawiał się nad
aktualnymi  uwarunkowaniami  co  do  pisania  protokołów,  np.  z  sesji,  która  jest  nagrywana,  na  ile
protokół w takim szczegółowym zakresie powinien być przygotowywany, czy jest to konieczne.

Co do projektu zmiany statutu sołectw, wpłynął do biura rady, jednak nie został skierowany do prac
w komisji,  ponieważ jak wspólnie z radnymi zostało ustalone, priorytetem były plany miejscowe w
liczbie  43.  Poinformował,  że  rozmawiał  w  tym  temacie  z  Przewodniczącą  Komisji  do  Spraw
Regulaminowych,  by  zacząć  prace  od  uwag.  Na  przyszłą  sesję  przedmiotowa  uchwała  zostanie
wprowadzona pod obrady rady.

Wójt zasugerował możliwość wypożyczania dyktafonu z biura rady i nagrywania posiedzeń komisji.
Należałoby tylko rozważyć, czy dołączać ewentualnie płytkę do protokołu Dyktafon można wypoży-
czyć również z Referatu Organizacyjnego, również sołtysi mają taką możliwość.

Wiceprzewodniczący  K.  Olawski powiedział,  że  będąc  przewodniczącym  Komisji  Budżetowej,
pilnował by członkowie komisji  i  osoby z zewnątrz nie wypowiadały się bez udzielenia im głosu.
Aktualnie  często  obserwuje,  że  na  komisji  jednocześnie  2-3  osoby  się  wypowiadają.  Był  na
przedmiotowej komisji i widział, że przewodniczącemu trudno było z nadążaniem spisywania notatek.
Zasugerował członkom komisji,  aby  ułatwiali  pracę  przewodniczącym w prowadzeniu  posiedzenia
i nie zabierali głosu bez jego zgody. Podkreślił, że ciężko jest notować i zrobić dobry protokół, gdy
równocześnie mówi kilka osób, co jest nagminne na posiedzeniach. 

Radny K. Krzyworzeka poparł propozycję by komisje były nagrywane, uznał to za zasadne. Co do
ewentualnych wątpliwości do treści jego protokołu, rozumie, że zostaną pisemnie przesłane.

Przewodniczący M. Golanko zwrócił uwagę, że nagranie jest rozwiązaniem, gdy nie został wypraco-
wany konsensus na komisji. 

Radna  Z.  Kot zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  można  liczyć  na  sfinansowanie  malowania  biblioteki
w  Węgrzcach.  Zapadła  decyzja,  że  biblioteka  jednak  nie  będzie  przenoszona,  staraniem  sołtysa
pomieszczenie  obok  ze  środków  sołeckich  zostanie  wyremontowane,  a  przez  to  powiększone
i przygotowane do prowadzenia warsztatów m.in. dla seniorów. Ponieważ dyrektor biblioteki nie ma
środków w budżecie na malowanie, stąd pytanie do Pana Wójta.

Wójt potwierdził,  że biblioteka nie ma środków w swoim budżecie na malowanie,  bo nie było to
planowane. Oczekuje od dyrektora informacji jakie są oczekiwania, bo on będzie realizował to zadanie
i powinien znać wielkość potrzebnych na to środków.

Wiceprzewodniczący K. Olawski powrócił to tematu nagrywania posiedzeń komisji, by zastanowić się
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do czego miałyby służyć nagrania. Jak dotychczas po zrobieniu protokołu nagrania były kasowane.
Osoby,  które  nie  mają  doświadczenia  w pisaniu  protokołów,  muszą mieć  świadomość jak  bardzo
pracochłonna  jest  praca  odsłuchiwania  nagrania  i  zapisywania  treści.  Protokołowanie  posiedzeń
zajmowało mu 3 dni, protokół liczył kilkanaście stron. Gdyby mieli robić to pracownicy biura rady, to
konieczne byłoby zatrudnienie dodatkowej osoby, która tylko tym by się zajmowała. Pozostaje jeszcze
kwestia zajmowania miejsca na jakimś dysku z takiego nagrania, dla przykładu komisja 2-3godzinna
zajmuje 1,5 GB (plik WAV).

Przewodniczący M. Golanko powiedział, że nie zaproponuje by to pracownik przygotowywał proto-
kół, bo nikt jak członkowie komisji nie znają intencji dot. omawianych tematów.

Radna  A.  Radosz-Kasek zapytała,  czy  byłaby  możliwość  wydłużenia  linii  autobusowej  247,  aby
autobus przejeżdżał przez ul. Graniczną w Bibicach.

Wójt powiedział,  że trasa musiałaby biec do Górnej Wsi,  tam jest jedyna pętla i koszty wzrastają
trzykrotnie. Dodał, że gmina jest przed wejściem w budowę Północnej Obwodnicy Krakowa i za ok
półtora roku będzie można myśleć o organizacji  ruchu i  dostosować  ją z transportem publicznym.
Przyjmuje pytanie jako zapotrzebowanie mieszkańców Bibic.

Sołtys Zielonek W. Orzechowski zapytał o nowe stawki za odpady, wiadomym jest, że system musi się
bilansować. Odpady są ważone i przeliczane na liczbę mieszkańców, tych w gminie przybywa, więc
odpadów również. Czy ustawodawca ustalił górną granicę stawki za odpady segregowane i zmieszane. 

Przewodniczący M. Golanko powiedział, że pierwsze dyskusje o stawkach były prowadzone przy usta-
laniu  budżetu  gminy  na  rok  2020,  bowiem  aktualne  stawki  opłat  od  mieszkańców  nie  bilansują
systemu odbioru odpadów. Co do zasady system powinien się bilansować, gmina według założenia
ustawy,  nie  powinna zarabiać.  Dodał,  że  Wójt  przedstawił  projekt  uchwały  zakładający  podwyżki
obowiązujących stawek. Radni uznali, że podniesienie stawki nie może być jedynym rozwiązaniem.
Deklarowali, że chcą promować wszystkich, którzy ograniczają ilość śmieci w systemie kompostując
odpady. Należy się przyjrzeć problemowi, w jakiej ilości trafiają one do systemu, stąd była dyskusja
o  składowaniu  nieograniczonych  ilości  odpadów firm i  przedsiębiorstw,  czyli  z  niezamieszkałych
posesji.  Radni  podzielają pogląd,  że  podwyżki  śmieci  są  duże w okolicznych gminach,  w gminie
Zielonki  są  dużo  niższe.  Zwrócił  uwagę,  że  cena  śmieci  wszędzie  wzrosła,  rynek  nie  działa
konkurencyjnie. 

Z przetargów wynika, że najdroższe są śmieci segregowane, najtańsze odpady zmieszane. W obecnie
obowiązujących przepisach nie można odejść od segregowania śmieci. Na dzisiaj górną granicą  jest
kwota 33,86 zł na osobę.  Po ostatniej komisji wspólnej radni mają świadomość, że do systemu będą
musieli dopłacić,  bo  budżet  należy  zrównoważyć.  Zastanawiał  się,  na  ile  Gmina  Kraków  będzie
zainteresowana tym, by spalarnia służyła innym gminom, gdzie stawka jest niższa.

Zauważył,  że  mieszkańcy  chcą  mieć  wpływ  na  czystość  w  gminie,  zwracają  uwagę,  że  nie  ma
kontenerów przy prowadzonych budowach. Publikują na Facebooku zdjęcia z wysypisk, wywołując
dyskusje, że te śmieci są jednak spoza systemu. Lądują w polach śmieci z posesji niezamieszkałych,
bądź od osób spoza gminy. Mieszkaniec gminy Zielonki nie ma żadnego powodu wywozić po kryjomu
śmieci na wysypisko, skoro może je wystawić przed posesję, bądź zawieź na PSZOK.

Sołtys  W.  Orzechowski zwrócił  uwagę,  że  w gęstych,  szeregowych zabudowach mieszkaniowych
pow-stających w Zielonkach, np. ul. Na Popielówce, gdzie nie ma trawnika, nie znajdą zastosowania
kom-postowniki. Należy też porównać sytuację mieszkańców wywożących na PSZOK trawę z pół-
hektarowej działki, z tymi którzy takich działek nie mają i za nich płacą. 

Przewodniczący M. Golanko powiedział, że było przedmiotem dyskusji odbieranie trawy z biodeg-
radowalnego pojemnika sprzed posesji. Typową zabudową szeregową są wspólnoty, które nie mają
miejsca na segregację, więc tam są jedynie odpady zmieszane, częściej odbierane. Kompostowanie
odpadów  nie  zdejmuje  z  gminy  obowiązku  odbierania  biodegradowalnych  odpadów.  Nawet  jak
mieszkaniec ma kompostownik może wystawić pojemnik „bio”.  Zachęca do dyskusji nad sposobami
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ograniczania śmieci.

Wójt powiedział, że na komisji wspólnej padły rekomendacje do odstąpienia od obierania śmieci od
przedsiębiorstw, by te samodzielnie zawierały umowy z przewoźnikami, których działa kilkanaście na
terenie gminy, zarówno na odbiór odpadów segregowanych, jak i zmieszanych. Druga rekomendacja
polegała na udzieleniu 3 zł bonifikaty na osobę, gdzie kompostuje się odpady. Zakłada, że ok połowy
domków jednorodzinnych ma  taką możliwość  i wcale nie musi przywozić odpadów na PSZOK, to
ograniczy  strumień śmieci.  Według danych z  przetargu wynika,  że niezależnie,  czy firma  odbiera
trawę z PSZOK-u, czy będzie jeździć po całej gminie co dwa tygodnie  i odbierać ją sprzed posesji -
cena jest taka sama, wydaje się zasadna rekomendacja, by zielone odpady odbierać co dwa tygodnie
sprzed posesji. Stawka wg rekomendacji wynosi 30,27 zł wtedy jeśli mieszkaniec ma kompostownik
i nie wywozi zielonych i biodegradowalnych na PSZOK. Jak oświadcza, że kompostuje, to go nie ma
na PSZOK-u. W związku z tym można byłoby na PSZOK-u odbierać tylko za jakąś ekstra opłatą. Ktoś
kto ma np. dwie tony trawy i nie ma co z nią zrobić, nie musi jechać na Barycz, na PSZOK-u zostanie
odebrana za jakąś odpłatnością. Podobnie było z gruzem budowlanym.

Dodał, że prawdopodobnie w przyszłym roku gmina nie uniknie identyfikacji pojemników w systemie
elektronicznym, tylko te będą odbierane, w przeciwnym przypadku nie uszczelni się systemu. Dodał,
że 410 kg śmieci rocznie wytwarza każdy mieszkaniec, obserwuje wzrost o ponad 20 kg. Dodał, że w
innych gminach, gdzie podniesiono cenę do 30 zł mieszkańcy wytwarzają mniej śmieci, bo 250-300 kg
na osobę. Podsumował, że największy strumień śmieci stanowi odpad zielony tj. 20%. Do ich odbioru
mieszkańcy będą musieli się wyposażyć w odpowiednie brązowe pojemniki.

Przewodniczący M. Golanko zwrócił uwagę, że gospodarka odpadami kosztuje gminę 9 mln zł, przy-
pomniał, że system wart 2 mln zł powstał kilka lat temu.

Radna R. Toft powiedziała, że cały system Krakowa ratuje spalarnia, gdzie większość odpadów jest
spalana. Gdy minie jej termin trwałości projektu, będzie więcej chętnych gmin do korzystania z niej.
W Krakowie stawka wynosi mniej niż 30 zł,  ale raczej  będzie nie do utrzymania.  Wydaje się,  że
proponowana stawka przez Wójta jest minimalna. 

Odnośnie śmieci biodegradowalnych przypomniała wizytę radnych w Baryczy, zwróciła uwagę, że to
co powstaje w silosach,  kontenerach jest  czystym kompostem. Tam znajduje się  wyłącznie trawa,
drobne gałęzie i nie jest przyjmowane nic co mogłoby ten kompost zanieczyścić. W szczególności
odpady  biodegradowalne  nie  pójdą  na  kompost.  Prawdopodobnie  w  Polsce  nie  ma  instalacji,
technologii  która  mogłaby przeznaczać te  odpady do dalszego ich  przetworzenia.  Pomysł  ustawo-
dawcy  obniżenia  stawki  za  deklarację  kompostowania  uważa  za  jedyną,  dobrą  rzecz.  Systemowi
zależy, żeby odpady „bio” tam nie trafiały, ponieważ albo są składowane albo spalane. 

Dodała, że należy się zastanowić nad przekazem informacji, by radni nie ponosili konsekwencji za
ustawodawcę, pokazać tę prawdę, dlaczego stawki są w takiej wysokości, a nie innej.

Radna R.  Kosno powiedziała,  że  należałoby przygotować  kampanię  „nie  płać  za  śmieci  sąsiada”.
Miałaby na celu uwrażliwienie sąsiadów na to, kto wystawia kubły, ile ich wystawia, kto wywozi
śmieci  do  lasu.  Należy  zmieniać  mentalność,  wytłumaczyć  mieszkańcom,  że  właściwym  jest
powiedzenie kto nie jest w systemie, bo wszyscy za to płacimy wspólnie. 

Przewodniczący M. Golanko przyznał, że musi się pojawić odpowiedzialność i przekonanie, że jest to
wspólny interes, by każdy płacił tylko za swoje śmieci. Dodał, że muszą iść konkretnie działania, by
było zrozumienie dla tej podwyżki cen. Podsumował, że w jego przekonaniu są samorządy, które nie
udźwigną tych cen śmieci.

Wójt zwrócił uwagę, że w ubiegłym roku gmina dopłaciła do systemu milion złotych, w tym roku musi
dopłacić trzy miliony złotych. Należy mieć świadomość, że stanie się to kosztem robót na drogach. 

Ad 9. Zamknięcie sesji.

Ze względu na wyczerpanie porządku obrad przewodniczący M. Golanko podziękował wszystkim za
przybycie, po czym zamknął XV sesję zwyczajną Rady Gminy Zielonki w kadencji 2018-2023. 
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Wykaz załączników:

1) nr 1 lista obecności radnych;
2) nr 2 lista obecności sołtysów;
3) nr 3 lista obecności pracowników urzędu i jednostek;
4) nr 4 lista obecności gości;
5) nr 5 Informacja prezesa Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Zielonkach ws.    
            jakości dostarczanej wody dla mieszkańców Gminy Zielonki.
6)         nr 6 podjęte uchwały.

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący
Rada Gminy Zielonki

Przygotowała: Beata Przybycień

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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